

Tugas kawal, tangani kebocoran maklumat semakin sukar: Siringan

Ricardo Unto

KOTA KINABALU: Pihak berkuasa berdepan dengan tugas yang lebih sukar dalam mengawal dan menangani ancaman kebocoran maklumat pada hari ini berbanding pada masa lalu disebabkan oleh kemajuan pesat teknologi maklumat.

Menteri Pembangunan Sumber dan Teknologi Maklumat Datuk Siringan Gubat berkata, kemajuan teknologi maklumat akan membawa positif atau sebaliknya bergantung kepada penggunaannya.

Oleh itu, beliau berkata, penjawat awam khususnya ketua pegawai maklumat (CIO) perlu sentiasa berwaspada dan proaktif dalam memastikan keselamatan maklumat kerajaan "dengan membuat penilaian ke atas sistem keselamatan semasa dan mengenal pasti ancaman yang wujud serta menyediakan langkah-langkah bertindak balas yang berkesan."

"Cabaran-cabaran dalam melindungi integriti pegawai maklumat kerajaan menjadi lebih kompleks dengan kemajuan teknologi, sebagai contoh, telefon bimbit.

"Selain itu, maklumat juga boleh dihantar ke mana-mana melalui pelbagai medium komunikasi. Dalam tempoh yang singkat, maklumat boleh dihantar ke ruang siber dan dalam domain awam di mana ia boleh dieksploitasi," kata Siringan ketika merasmikan Seminar ICT Sabah di Intitut Tadbiran Awam Negara (Intan) Kampus Sabah, dekat sini, pada Selasa.

Siringan juga mengingatkan kakitangan awam mengenai prinsip dan amalan "keperluan untuk mengetahui asas" dan "untuk mata anda sahaja" dalam mengendalikan maklumat rasmi.



SIRINGAN (kedua dari kanan) mendengar taklimat daripada salah seorang pempamer sambil disaksikan oleh (kanan) dan lain-lain.

"Ini adalah perkara asas dan saya berharap kakitangan awam akan berpegang teguh padanya," kata beliau.

Kakitangan awam, menurut beliau, mempunyai tanggungjawab untuk memastikan dan melindungi maklumat itu daripada dimanipulasikan bagi kepentingan peribadi pihak tertentu.

Beliau berkata kemajuan teknologi dan sistem keselamatan kalis cuai tidak akan dapat menjamin keselamatan maklumat kerajaan jika tidak terdapat swaatur dan integriti.

"Jika ini boleh dilakukan, maka kita hanya perlu fokus ke atas usaha menyediakan sistem pertahanan kita untuk berdepan dengan ancaman luar."

Sementara itu, terdahulu dalam ucapannya, Pengarah Intan Kampus Sabah Jamaluddin Mohd Ali berkata, seminar itu

dianjurkan oleh pelbagai agensi kerajaan yang sejajar dengan Strategi Lautan Biru Kebangsaan (NBOS).

"Saya berharap seminar ini akan memberi input yang bermanfaat kepada kita semua terutama kepada kebanyakan CIO dan pegawai berkaitan lain," katanya.

Empat kertas dibentangkan semasa seminar itu oleh Fazlan Abdullah dari Cybersecurity Malaysia mengenai Isu-isu dan Cabaran dalam Melindungi Integriti Maklumat Kerajaan dalam Situasi Semasa, Pengarah Jabatan Perkhidmatan Komputer Sabah Dr Minggu Jumaan (Keselamatan ICT dalam Kerajaan Negeri) KJ Ching dari SecureKL (Mempertahankan Infrastruktur daripada Ancaman Orang Dalam) dan Kamisah Pardi dari Mampu Malaysia (Perlindungan Kebocoran Data).